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Valtuustoaloite / Karkkilan kulttuuri- ja liikuntatoimen organisaatiomuutosten 
selvittäminen  
 
 
Kaupunginvaltuusto 21.03.2011  § 23 
  

Anu Helena Frosterus jätti Karkkilan vihreät ry:n nimissä seuraavan 
valtuustoaloitteen: 
 
"Karkkilassa on selvitettävä yhteistyössä kulttuuri- ja 
liikuntajärjestöjen kanssa organisaatiomuutoksen mahdollisuus 
Karkkilan kulttuuri- ja liikuntatoimessa. 
 
Karkkilassa on aktiivisia kulttuuri- ja liikuntajärjestöjä, joista useat 
toimivat kaupungin avustuksen turvin. Karkkilan kaupungin syksyllä 
2010 valmistuneessa strategiassa on asetettu yhdeksi keskeiseksi 
tavoitteeksi aktiivisesti osallistuvat kaupunkilaiset. Jos aidosti 
halutaan tuota strategiaa toteuttaa, olisi kulttuuri- ja 
liikuntajärjestöille annettava enemmän mahdollisuuksia aktiiviseen 
toimintaan. Järjestöt ja yhdistykset on otettava myös osaksi 
päätösten tekoa. 
 
Kaupungin päätösvaltaa on mahdollista siirtää suoraan yhdistyksille 
ja järjestöille tekemällä organisaatiomuutos. 
Organisaatiomuutoksessa on mahdollista samalla keventää 
byrokratiaa ja nopeuttaa päätösten tekemistä. 
Karkkilan kulttuuri- ja liikuntatoimet tulisi lakkauttaa ja niiden tilalle 
luoda yhdessä kulttuuri- ja liikuntajärjestöjen kanssa "kulttuuri ry" ja 
"liikunta ry". 
 
Esimerkki: Karkkilan kaupunki sitoutuisi tekemään liikunta ry:n 
kanssa palvelusopimuksen ja maksaisi palvelusta kuukausimaksua. 
Tuo summa olisi sama, jonka kaupunki nyt käyttää itse 
liikuntapalveluiden tuottamiseen kokonaisuudessaan. Liikunta ry 
päättäisi rahan käytöstä.  Kaikki mahdollinen: liikuntapaikkojen 
hoito, uimarantojen siivoukset, salivuorot, hiihtolatujen hoito, ym. 
Liikunta ry:n toimintaa johtaisi palkattu liikuntatoimenjohtaja ja 
kaikki päätökset tehtäisiin johtoryhmässä, joka muodostuisi 
liikuntajärjestöjen itsensä valitsemista edustajista. Karkkilan 
kaupunginvaltuusto asettaisi kaksi kaupungin omaa edustajaa 
johtoryhmään. Päätöksiä ei tarvitsisi viedä lainkaan kaupungin omiin 
lautakuntiin, joten päätösten teko olisi nopeaa. 
 
Someron kunnassa on toiminut liikunta ry vuodesta 1995 
liikuntapalveluiden tuottajana. Someron kokemukset organisaatiosta 
ovat olleet erittäin positiiviset. Somerolla on pystytty toteuttamaan 
monipuolisemmat ja laadukkaammat liikuntapalvelut 
organisaatiomuutoksen seurauksena. Liikuntajärjestöt eivät ole 
joutuneet edes maksamaan liikuntapaikkojen vuokrasta. 
 
Hyvät kokemukset liikunta ry:stä rohkaisivat Someron 
kulttuuriyhdistyksiä toteuttamaan vastaavan organisaatiomuutoksen. 
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Kaupungin oma kulttuuritoimi lakkautettiin ja tilalle perustettiin 
kulttuuri ry. Myös kulttuuri ry:stä Someron kokemukset ovat 
positiivisia. Rekisteröidyn yhdistyksen on mahdollista hakea 
ulkopuolista rahoitusta toimintansa tueksi, vaikkakin Somerolla 
toiminnan rahoitus on edelleen noin 90 % kaupungin tukemaa. 
 
On huomioitava, että merkittävä summa on aiemmin mennyt 
kaupungin hallintoon, mutta nyt tämä summa on järjestöjen 
käytettävissä itse toimintaan. Somerolla on harvinaisen laadukkaat 
ja monipuoliset kulttuuri- ja liikuntapalvelut kunnan kokoon nähden. 
Kulttuuri ry ja liikunta ry voivat lisäksi toteuttaa teemapäiviä, 
tapahtumia jopa toimittaa omaa alan lehteä (Somerolla tekevät 
näin). Palkkalistoilla voi olla myös liikunnan ohjaaja ja jopa oma 
siivooja. 
 
Karkkilassa on vain unelmoitu yhtä ja toista, mutta meilläkin olisi 
mahdollisuus kulttuuriyhdistysten yhteistyönä saada oma 
kulttuuritalo Karkkilaan, sekä vaikkapa uusi iso katettu kesäteatteri 
uimarannan rinteeseen. Nyt Karkkilassa on kutsuttava kaikki 
yhdistykset ja järjestöt koolle tilaisuuteen, johon kutsutaan Someron 
kulttuuri ry:n ja liikunta ry:n toiminnanjohtajat kertomaan omasta 
organisaatiostaan ja käytännön toiminnastaan. Muutoksia ei 
tietenkään voida toteuttaa ilman yhdistysten ja järjestöjen 
halukkuutta muutokseen. Tavanomaisella kaupungin ja yhdistysten 
välisellä yhteistyöllä ei voida päästä vastaaviin tuloksiin. 
 
Uskomme, että Karkkilassa kaikki osapuolet ovat halukkaita 
muutokseen, joka mahdollistaa asioista päättämisen lähellä aktiivisia 
toimijoita." 

  
Toimenpiteet: Asia on annettu vapaa-aikalautakunnan valmisteltavaksi. Vapaa-

aikalautakunta on käynyt alustavan keskustelun aloitteen pohjalta 
kokouksessaan 12.4.2011. Vapaaehtoistyön koordinaattorin 
tehtäväksi on annettu yhteistoiminta ja sen selvittely järjestöjen ja 
muiden toimijoiden kanssa. 

 
 Vapaa-aikalautakunta palautti kokouksessaan 11.12.2012 asian 

jatkovalmisteluun. 
 
Käsittelytilanne: Keskeneräinen 
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 Valtuustoaloite / Nopeiden tietoliikenneyhteyksien edistäminen Karkkilassa  
 
Kaupunginvaltuusto 13.02.2012  § 5 
  
  
 Valtuutettu Anu Helena Frosterus jätti seuraavan Karkkilan Vihreä 

valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 
 
 "Karkkilan on edistettävä alueellaan nopeita tietoliikenneyhteyksiä 
 
 Useiden karkkilalaisten tietoliikenneyhteydet uhkaavat jäädä 

ainoastaan ruuhkautuvien langattomien ratkaisujen varaan. 
Karkkilalla ei kuitenkaan ole varaa jäädä kehityksestä jälkeen tämän 
suhteen.  

 
 Valokuitu on sijoitus tulevaisuuteen. Hyvät tietoliikenneyhteydet ovat 

pysyvän asutuksen edellytys tulevaisuudessa. Se on sähköverkkoon 
verrattava kertainvestointi, jolla pärjää vuosikymmeniä eteenpäin.  

 
 Valokuitu mahdollistaa yritystoiminnan ja etätyön ja pitää näin 

syrjäisetkin seudut vetovoimaisina ja elinkelpoisina. Ilman nopeita 
tietoliikenneyhteyksiä, emme voi myöskään pärjätä kilpailussa 
hyvistä veronmaksajista. Uusia asuinalueita rakennettaessa tämä 
seikka on tietenkin huomioitava, mutta on tarpeen kehittää myös 
olemassa olevia, vanhoja asuinalueita. 

 
 Kiinteän ja langattoman verkon suurin ero on siinä, että kiinteässä 

valokuituverkossa nopeus on käyttäjämääristä riippumatta sama eli 
nopea. Langattomassa verkossa nopeus on suoraan verrannollinen 
käyttäjien määriin, mitä enemmän käyttäjiä, sitä hitaammin ja 
epävarmemmin verkko toimii.  

 
 Valtio myöntää rahoitusta valokuituverkkojen rakentamiseen 

harvaan asutuille alueille. Rahoituksen ehtona on, että 
valokuituverkolle on riittävää kysyntää ja kunta sekä teleoperaattori 
osallistuvat kustannuksiin. Karkkilan onkin hyödynnettävä 
mahdolliset valtion tuet  valokuituverkkojen rakentamisessa. 
Toisaalta on myös huomioitava, että nopeiden 
tietoliikenneyhteyksien edistäminen ei välttämättä tarkoita, että 
Karkkila myös rakentaisi tai maksaisi yhteydet.  

 
 Karkkilan Vihreät esittävät, että Karkkilassa on tehtävä suunnitelma 

siitä, miten Karkkila voi edistää nopeiden tietoliikenneyhteyksien 
saamista kaikille karkkilalaisille.  

 
Toimenpiteet: Tekninen lautakunta 19.4.2012 § 22 lausuu, että valokuituhankkeet 

toteutetaan vuoden 2012 osalta yhteistyössä Liikelaitoskuntayhtymä 
Puhdin kanssa ja ratkaistaan valokuituhankkeiden jatkotoimenpiteet 
ja yhteistyö- ja rahoitusmahdollisuudet mahdollisesti jo kuluvan 
vuoden aikana. 

 
 Kaupunginhallitus jätti kokouksessaan 7.5.2012 asian pöydälle 
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lisäselvityksiä varten. 
 
Käsittelytilanne: Keskeneräinen 



 
 

Luettelo vuonna 2012 ja aikaisemmin tehdyistä keskeneräisinä olevista 
valtuustoaloitteista  
   
 

Valtuustoaloitteet 2012 ja aikaisemmat vuodet 5/12 

Valtuustoaloite / Nuorten yhteiskuntatakuun toteuttamista edistävän työryhmän 
perustaminen 
 
Kaupunginvaltuusto 11.06.2012  § 30 
  
  
 Valtuutettu Mika Tallgrén jätti seuraavan Karkkilan 

Sosialidemokraattisen Puolueen valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 
 
 "Nuorten työttömyys on iso ongelma niin meillä kuin muuallakin. 

Globaalisti lisääntynyt nuorisotyöttömyys uhkaa jo kokonaisia 
maanosia. Euroalueella tilanne on synkin Espanjassa ja Kreikassa, 
joissa joka toinen nuori on vailla töitä. Irlannissa luku hipoo 30 %:a. 
Maaliskuun 2012 tilaston mukaan Suomessa nuorten 15-24 - 
vuotiaiden työttömyys oli 24 %. 

 
 Karkkilan työttömyysprosentti oli ELY-keskuksen huhtikuun tilaston 

mukaan 8,2 prosenttia. Työvoimaa Karkkilassa on 4416 henkilöä. 
Työttömiä työnhakijoita on 363 henkilöä, joista alle 25-vuotiaita on 
50. Nuoret aikuiset tarvitsevat työtä valmistuttuaan tai 
mahdollisuuden koulutukseen kykyjensä mukaan. Tämä on nuoren 
ihmisen kannalta oikein. 

 
 Nuorten työttömyys on myös tärkeä asia kaupungin talouden 

kannalta. Mitä pidempään nuori on työttömänä, sitä suurempi on 
nuortensyrjäytymisriski. Työttömänä nuori on yhteiskunnan tuen 
varassa. Lisäksi nuori on poissa tuottavasta työstä, jonka 
palkkatulosta hän voisi maksaa veroja. 

 
 Nuorten syrjäytymisen ehkäisemiseksi on viime vuosina tehty paljon. 

Muun muassa etsivä nuorisotyönhanke on ollut käynnissä niin meillä 
kuin monessa muussakin kunnassa. Nuorten työpajatoimintaa on 
Karkkilassa menestyksekkäästi tarjonnut Ruukinpaja. 

 
 Maan hallitus on ottanut tilanteen vakavasti ja hallitusohjelman yksi 

kärkihankkeista on nuorten yhteiskuntatakuun toteuttaminen. Hanke 
toteutetaan 2013 alusta. Yhteiskuntatakuu takaa jokaiselle alle 25-
vuotiaalle ja alle 30-vuotiaalle vastavalmistuneelle työ-, harjoittelu-, 
opiskelu-, työpaja- tai kuntoutuspaikka viimeistään 3 kuukaudessa 
työttömäksi joutumisesta. 

 
 Hankkeen toteuttaminen on suuri haaste ja se edellyttää laajaa 

yhteistyötä eri toimijoiden kesken. Meillä on puoli vuotta aikaa 
valmistautua siihen. 

 
 SDP:n valtuustoryhmä esittää, että Karkkilaan perustettaan nuorten 

yhteiskuntatakuun toteuttamista edistävä työryhmä. 
 
 Työryhmään tulisi kuulua kaikki asiaan vaikuttavat tahot kuten 

nuoret itse, koulut, työnantajan edustajat, työvoimaviranomaiset, 
paikalliset työmarkkinajärjestöjen sekä kolmannen sektorin 
edustajat." 
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Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 18.6.2012 § 147 on lähettänyt valtuustoaloitteen 

johtoryhmälle valmisteltavaksi. 
 
Käsittelytilanne: Keskeneräinen 
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Valtuustoaloite / Edullisen vuokra-asuntotuotannon aloittamisen selvittäminen 
Karkkilan kaupungissa 
 
Kaupunginvaltuusto 11.06.2012  § 31 
  
  
 Valtuutettu Risto Sintonen jätti seuraavan Karkkilan 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 
 
 "Karkkila tarvitsee kehittyäkseen työssäkäyville ihmisille edullisia 

vuokra-asuntoja. 
 
 Karkkilan kehitys vaatii edullisia vuokra-asuntoja. Kun yritykset 

palkkaavat uutta henkilökuntaa, voi työpaikan vastaanotto olla kiinni 
välittömästi saatavasta asunnosta. Tällöin mahdollinen muuttaja ei 
mieti oman asunnon hankintaa tai omakotitalon rakentamista. 
nuorella työntekijällä ei myöskään ole varaa suuriin takuuvuokriin. 

 
 Tässä tilanteessa tulevat kyseeseen myös muut asuinpaikkakunnan 

tarjoamat palvelut. Karkkilasta ovat monet palvelut siirtyneet viime 
vuosina kauemmas ja tämä voi vaikuttaa myös ihmisten 
muuttohaluihin. 

 
 Nykyaikainen työelämän trendi suosii sellaisia työntekijöitä, jotka 

voivat siirtyä helposti työnsä perässä. Tällöin omistusasunto voi 
muodostua muuton esteeksi, kun sitä ei saa myytyä nopeasti. 

 
 Karkkilan viimeisin vuokratalo on valmistunut nuorisoasunnoiksi. Se 

täyttyi välittömästi eivätkä sinne myöskään mahtuneet kaikki 
halukkaa. Näin ollen markkinoilta edullisille vuokra-asunnoille 
Karkkilassa olisi suuri tarve. 

 
 Karkkilan Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että kaupunki 

selvittää pikaisesti mahdollisuudet aloittaa edullisten vuokra-
asuntojen tuotanto kaupungissa." 

 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 18.6.2012 § 148 on lähettänyt valtuustoaloitteen 

tekniselle lautakunnalle valmisteltavaksi. 
 
Käsittelytilanne: Keskeneräinen 
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Valtuustoaloite / Nuorten metallialan ammattikoulutuksen turvaaminen Karkkilan 
kaupungissa  
 
 
Kaupunginvaltuusto 01.10.2012  § 52 
  
 Valtuutettu Risto Sintonen jätti seuraavan Karkkilan 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 
 
 "Karkkilan kaupungin nuorten metallialan ammattikoulutuksen 

turvaaminen siten, että metallialan yrittäjillä riittää ammattitaitoisia 
osaajia vastaisuudessakin. Tällä tavalla voidaan ehkä ehkäistä 
kaupungistamme muuttamisen halukkuutta ja syrjäytymistä. 

 
 Kuten tiedetään Karkkilassa on vahva perinteinen metallialan 

teollisuus joka vaatii ja tarvitsee erilaisia metallialan taitoja ja 
osaamista. Karkkilassa kyseinen ammattikoulutus on taannoin ajettu 
alas ja on turvauduttu Vihdin ja Lohjan ammattikoulutuspaikkoihin.  

 
 On luonnollista, että halutaan monipuolistaa yrityssektoria 

kaupungissamme mutta on huomioitava se tosiseikka, että jos 
metalliala hiipuu osaajien puutteesta hiipuu myös kaikki muukin 
koska ala on kaupungin selkäranka ja menestyksen tae. 

 
 Metalliala on viimeisten 40 vuoden aikana kehittynyt suunnattomasti, 

jonka vuoksi koneet, laitteet ja työvälineet sekä menetelmät ovat 
aivan erilaisia kuin taannoin. Tietääkseni Karkkilalaisilla metallialan 
yrityksillä ovat laitteet alan nykyaikaa vastaavat joten vain niiden 
käyttäjät ovat kohta puuttumassa. 

 
 Vihdissä metallialan koulutus on tietojen mukaan eräänlaisessa 

kriisitilassa ja on lopettamisuhan alla. Lohja on taas logistisesti 
kaukana ja vaikeasti saavutettavissa. 

 
 Karkkilan kaupunki aloittaa uudelleen alan koulutuksen yhdessä 

paikallisten yrittäjien kanssa esimerkiksi siten että: Karkkilan 
kaupungin sivistysorganisaatio hoitaisi yleisaineiden opetuksen 
mukaanluettuna ammattiaineet. Ammattiaineiden opettajiksi voisivat 
ryhtyä ammattitaitoiset henkilöt kaupungista (mukaanluettuna 
eläkeläiset). Kaupunki hoitaisi opetukseen tarvittavat tilat. 

 
 Alan yrittäjät hoitaisivat työopetuksen ja harjoittelun sopivaksi 

katsomalleen määrälle oppilaita vuodessa. Yrittäjä huolehtisi työn 
opettamisesta ja laitteiden käytöstä nk. tutorien avulla. Oppimäärä 
voisi olla 3-4 vuotta kuten aikoinaan Högforssin konepajakoulussa 
riipuen ammatin vaativuudesta. 

 
 Opetus tapahtuisi esimerkiksi niin, että teoriaopetusta olisi kuukausi 

keväällä ja kuukausi syksyllä. Muu aika olisi työharjoittelua 
yrityksissä. Kesälomaa sisältyisi kuukausi. Opiskelun loppuun 
sisältyisi ammattinäyte. Oppilas saisi yleisaineiden jaksolta 
mahdollisesti päivärahan kokoista korvausta ja työharjoittelusta 
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sopimuksen mukaista palkkaa. Nämä toimisvat kannustimena. Näin 
oppineet metallimiehet voisvat sitten valmistuttuaan aloittaa 
opiskelupaikassaan sisäänajettuna työt edellyttäen, että yrittäjällä on 
mahdollisuus työllistää. 

 
 Sivistystoimenjohtaja, kehittämispäällikkö sekä asiasta kiinnostuneet 

metallialan yrittäjät kokoaisivat ryhmän jonka tehtävänä olisi asian 
valmistelu ja kehittäminen. Mahdollisemman nopeasti. 

 
 Kaupunki 
 - Hankkii luokkatilat yleisaineiden ja ammattiaineiden opetukseen 
 - Hankkii yleisaineiden ja ammattiaineiden opettajat 
 - Vastaa opetuksen laadusta 
 - Vastaa opetusohjelmasta 
 - Vakuuttaa oppilaat 
 
 Osallituvat yrittäjät 
 - Antavat käyttöön koneet ja laitteet 
 - Toimii ammatillisen koulutuksen vastuullisena 
 - Hankkii sopivat tutorit 
 - Antaa työhön sopivat suojavaatteet ja laitteet 
 
 Liite: Ilta-Sanomat 6-09-2012 Antti Herlinin kolumni 

ammattikoulutuksesta." 
 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 8.10.2012 § 221 on lähettänyt valtuustoaloitteen 

kasvatus- ja opetuslautakunnan ja elinkeinotoimen valmisteltavaksi. 
 
Käsittelytilanne: Keskeneräinen 
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Valtuustoaloite / Karviaisen perussopimuksen ja hallintosäännön muuttaminen 
 
Kaupunginvaltuusto 01.10.2012  § 53 
  
 Valtuutettu Anu Frosterus jätti seuraavan Karkkilan Vihreiden 

valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 
 
 "Karkkilan edellinen valtuusto jätti meille perinnöksi 

perusturvakuntayhtymä Karviaisen, joka on vuodesta 2009 
järjestänyt Karkkilan sosiaali- ja perusterveydenhuollon palvelut. 
Kaunis ajatus kuntien välisestä yhteistyöstä ei ole toteutunut 
käytännön tasolla, kun Karviainen elää omaa elämäänsä. 

 
 Me täällä Karkkilassa olemme nielleet kerta toisensa jälkeen 

pettymyksemme Karviaisen toimintaan ja antaneet aina uuden 
mahdollisuuden Karviaisen hallinnolle. Enkä ole lainkaan 
vakuuttunut, että Karviainen on missään vaiheessa käsittänyt 
vastuuttoman toimintansa seuraukset. 

 
 Osallistuin syyskuussa kaupungin johdon seminaariin, jossa taas 

kerran pohdittiin, mistä me Karkkilassa vielä voimme säästää. Kuten 
aiemminkin, Karviaisen luottamushenkilöitä ei johdon seminaariin 
edes kutsuttu. Miksi Karviainen saa elää omaa elämäänsä? Miksi 
Karviainen saa jatkuvasti ylittää budjettinsa ja miksi Karviaista ei 
vaadita järkevöittämään toimintaansa ja siten osallistumaan 
säästöihin? 

 
 On kohtuutonta kuvitella, että kasvatus- ja opetuslautakunnan 

säästötavoitteita voidaan toteuttaa ilman, että ne siirtyvät yhä 
kasvaviksi kuluiksi Karviaiseen. Nyt ei saa tehdä samoja virheitä, 
kuin viime laman aikana. Ei ole lasten eikä veronmaksajien edun 
mukaista säästää kasvatus- ja opetustoimesta ryhmäkokoja 
kasvattamalla ja avustajia vähentämällä. Sellaiset säästöt 
aiheuttavat moninkertaiset kulut muualla. 

  
 Karkkilan kuuluisi hallita Karviaista eikä päinvastoin. Miksi tämä ei 

ole mahdollista? 
 
 Karviaisen hallintosäännössä todetaan selkeästi, että jäsenkuntien 

valtuustot käyttävät yhtäpitävin päätöksin kuntayhtymän ylintä 
päätösvaltaa ja jäsenkuntien valtuustojen tehtävistä määrätään 
perussopimuksessa. Jäsenkuntien valtuustoihin sovelletaan kunkin 
kunnan hallintosääntöä. Aivan selkeästi hallintosääntö toteaa myös 
yhtymähallituksen vastaavan sisäisen valvonnan ja riskien 
hallinnasta. 

 
 Perussopimuksessa puolestaan todetaan muun muassa, että 

yhtymähallituksen tehtävä on ohjata, valvoa ja kehittää 
kuntayhtymän toimintaa. Karviaisen luottamushenkilöiden tehtävä 
on edistää yhteistyötä jäsenkuntien ja muiden yhteistyötahojen 
kanssa sekä parantaa palveluketjun toimivuutta. Yhtymähallituksen 
tehtävä on myös hyväksyä taloutta koskevat käyttö- ja 
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rahoitussuunnitelmat ja valvoa talousarvion noudattamista. 
 
 Miksi yhtymähallitus ei ole toteuttanut tehtäviään? 
  
 Vuodenvaihteesta Nummi-Pusula liittyy Lohjaan ja irtautuu 

Karviaisesta. Tuolloin Karkkila jää kahden Vihdin kanssa ja tässä 
yhteydessä Karviaisen kanssa tehty sopimus ilmeisesti korvataan 
uudella sopimuksella. Löytyisikö Karviaisen hallintosäännön 
muutokselle silloin tarvetta? Vai onko vain ollut kyse siitä, että 
yhtymähallitus ja kaupunginvaltuusto eivät ole tehtäviensä tasalla?  

  
 Niin tai näin. Nyt olisi aika ryhdistäytyä ja ottaa valta, joka meille 

kuuluu. 
 
 Karkkilan Vihreät esittävät, että Karviaisen perussopimukseen ja 

hallintosääntöön tehdään nyt tarvittavat muutokset, jotta Karkkila 
saa Karviaisen hallintaansa, jos tämä ei muuten onnistu." 

 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 8.10.2012 § 222 on lähettänyt valtuustoaloitteen 

johtoryhmän valmisteltavaksi. 
 
 Kaupunginvaltuusto on 3.12.2012 § 81 on hyväksynyt 

Perusturvakuntayhtymä Karviaisen perussopimuksen ja samalla 
kumonnut voimassaolevan Perusturvakuntayhtymä Karviaisen 
perussopimuksen 21.1.2008. 

 
 Kaupunginvaltuusto on 28.1.2013 § 7  
 
 - hyväksynyt tarkistetun Perusturvakuntayhtymä Karviaisen 

perussopimuksen 3 §:n niin, että perussopimus astuu voimaan 
1.1.2013 alkaen; ja  

 
 - hyväksynyt tarkistetun perusturvakuntayhtymä Karviaisen 

perussopimuksen 9 §:n 1 momentin kuulumaan seuraavasti 
(poistetaan maininta siitä, että ptky Karviaisen tarkastuslautakunnan 
jäsenten tulee olla jäsenkuntien valtuustojen jäseniä): 

  
 "Tarkastuslautakuntaan jäsenkunnat valitsevat neljän vuoden 

toimikaudeksi viisi jäsentä ja henkilökohtaista varajäsentä tasa-
arvolain mukaisesti niin, että kokoonpano vastaa jäsenkuntien 
valtuustoissa edustettuina olevien eri ryhmien kunnallisvaaleissa 
saamaa ääniosuutta kuntayhtymän alueella viimeksi toimitetuissa 
kunnallisvaalilaissa säädetyn suhteellisuusperiaatteen mukaisesti" 

 
 Lisäksi kaupunginvaltuusto 28.1.2013 § 8 hyväksynyt 

Perusturvakuntayhtymä Karviaisen päivitetyn hallintosäännön ja 
samalla kumonnut voimassaoleva hallintosäännön. 

 
Käsittelytilanne: Aloite on loppuun käsitelty 
 



 
 

Luettelo vuonna 2012 ja aikaisemmin tehdyistä keskeneräisinä olevista 
valtuustoaloitteista  
   
 

Valtuustoaloitteet 2012 ja aikaisemmat vuodet 12/12 

Valtuustoaloite / Vanhan Vihdintien turvallisuuden parantaminen 
 
 
Kaupunginvaltuusto 12.11.2012  § 73 
  
 Valtuutettu Tuija Kalpa jätti seuraavan Karkkilan Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 
 
 "Karkkilan Vanha Vihdintie on hyväkuntoinen, mutta erittäin kapea ja 

turvaton jalankulkijalle sekä pyöräilijälle. 
 
 Aloitteen lähtökohtana on, että Karkkila huomioi tien turvallisuuden 

jalankulkutiellä Vanhan Vihdintien alkuosuudelta ainakin 5 km 
verran. 

 
 Tie on suhteellisen vilkas sekä nopeudet nousevat joskus yli sallitun 

nopeuden. Lapsiperheiden asuttama sekä lenkkeilijöiden suosima 
Vanha Vihdintie on erittäin vaarallinen tiellä liikkujalle tien kapeuden 
vuoksi. 

 
 On suotavaa, että kaupunki ottaa huomioon myös muut tehdyt 

aloitteet Vanhan Vihdintien osalta ja tekee tiestä kaikille turvallisen 
kulkea. Jos tieosuus on jonkun muun vastuulla, on kaupungin oltava 
aloitteellinen tieosuuden turvallisuuden lisäämisessä kuntalaisten 
hyväksi." 

 
 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 19.11.2012 § 272 on lähettänyt valtuustoaloitteen 

teknisen lautakunnan valmisteltavaksi. 
 
Käsittelytilanne: Keskeneräinen 
 
 
 


